
Protokół nr XLIV/10

              z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 22 lipca 2010 roku w sali konferencyjnej 
Urzędu Gminy w Gnojnie w godz. od 10.15 do 15.20.

W sesji uczestniczyło 15 radnych, sołtysi (listy obecności - w załączeniu), Wicestarosta Buski, 
pan Stanisław Klimczak, p.o. Wójta Gminy, pan Michał Cichocki, zastępca Wójta, pan Józef 
Żmuda, pracownicy Urzędu Gminy oraz przedstawiciel prasy.

Otwarcia XLIV sesji oraz powitania uczestników dokonała Przewodnicząca Rady Gminy, pani 
Renata Boksa.
W związku z tym, że pełniący obowiązki Wójta Gminy Gnojno, pan Michał Cichocki po raz 
pierwszy uczestniczył w sesji Rady Gminy, przewodnicząca obrad przedstawiła z imienia i 
nazwiska radnych oraz sołtysów.
Następnie stwierdziła quorum wystarczające do podejmowania prawomocnych uchwał.
Na wniosek przewodniczącej obrad wprowadzono jednogłośnie do porządku obrad dwa 
projekty uchwał; w punkcie 8: „podjęcie uchwały dotyczącej wprowadzenia zmian do 
uchwały nr V/28/07 Rady Gminy Gnojno z dnia 2 marca 2007 r. w sprawie powołania Rady 
Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie”, natomiast 
w punkcie 9: „podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o 
przebiegu wykonania budżetu Gminy Gnojno za pierwsze półrocze danego roku 
budżetowego, o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gnojno, w tym o 
przebiegu realizacji przedsięwzięć określonych w załączniku do uchwały w sprawie  
wieloletniej prognozy finansowej oraz o przebiegu wykonania planów finansowych 
samorządowych instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej za 
pierwsze półrocze danego roku budżetowego”. 
W dalszej części obrad radny Piotr Terlecki, w imieniu grupy radnych, złożył pisemny 
wniosek wraz z projektem uchwały o odwołanie Przewodniczącej Rady Gminy Gnojno i prosił 
o jego rozpatrzenie w punkcie 10 porządku obrad. 
„Za” wprowadzeniem punktu, o którym mowa, do porządku obrad głosowało 8 radnych, 
„przeciw” – 7.
Po głosowaniu Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła m.in.: „skoro jest taka wola Rady 
proponuję wniosek w sprawie mojego odwołania wprowadzić do punktu 3 porządku obrad”.
W związku z powyższym radny Piotr Terlecki odczytał treść wniosku o odwołanie 
Przewodniczącej Rady Gminy Gnojno (wniosek – w załączeniu).

Porządek obrad, odczytany przez Przewodniczącą Rady Gminy, przedstawia się następująco:

1. Otwarcie sesji i powitanie uczestników.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Rozpatrzenie wniosku w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Gminy Gnojno.
4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.
5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.
6. Informacja o pracy komisji stałych Rady Gminy Gnojno w okresie międzysesyjnym.
7. Analiza wydruków księgowań za maj i czerwiec 2010 r.
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2010 r.

1



9. Podjęcie uchwały dotyczącej wprowadzenia zmian do uchwały nr V/28/07 Rady Gminy
Gnojno z dnia 2 marca 2007 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie.

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji o przebiegu
wykonania budżetu Gminy Gnojno za pierwsze półrocze danego roku budżetowego, o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gnojno, w tym o przebiegu 
realizacji przedsięwzięć określonych w załączniku do uchwały w sprawie wieloletniej 
prognozy finansowej oraz o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych 
instytucji kultury i samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej za pierwsze 
półrocze danego roku budżetowego.

      11.Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy.
      12.Zapytania i wolne wnioski.
      13.Zakończenie sesji.

Wymieniony porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.

Przebieg obrad:

Do punktu 3-go.

                    Przed powołaniem Komisji Skrutacyjnej głos zabrała pani Renata Boksa; 
stwierdziła m.in.: „byłam na to dzisiaj przygotowana, że Rada podejmie taką decyzję. Krótko 
mówiąc wszystkie „baty” spadły na mnie, mimo że nie czuję się winna. Jeżeli chodzi o 
przedstawianie moich wypowiedzi, których udzieliłam dla prasy i telewizji, powiem tylko, że 
zostały one tendencyjnie wyrwane z kontekstu.
Aby nie przedłużać proszę o powołanie Komisji Skrutacyjnej i wyłonienie nowego 
przewodniczącego”.

Kandydatów do Komisji Skrutacyjnej zgłosili:

- radny Wincenty Krawczyk – Sławomira Ramskiego (wyraził zgodę),
- radny Stanisław Wesołowski – Piotra Terleckiego (wyraził zgodę),
- radny Władysław Strózik – Zygmunta Bosia (wyraził zgodę).

„Za” powołaniem Komisji Skrutacyjnej w wymienionym składzie głosowało 15 radnych.

15-MINUTOWA PRZERWA W OBRADACH NA SPORZĄDZENIE KART DO 
GŁOSOWANIA.

                 Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej, radny Piotr Terlecki wyjaśnił 
zasady głosowania w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Gminy Gnojno.
                 Następnie radna Renata Boksa odczytała projekt uchwały w przedmiotowej sprawie.
Do odczytanego projektu uchwały Sekretarz Gminy, pan Piotr Bębas wniósł uwagę i 
stwierdził, iż winno być Przewodniczący Rady Gminy Gnojno, a nie w Gnojnie; uwaga została 
uwzględniona przez wnioskodawców.
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                 Kontynuując ten punkt porządku obrad Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 
rozdawał radnym karty do głosowania (wg listy obecności), po czym radni podchodząc, 
oddawali swój głos, a następnie wrzucali kartę do urny.
Po wyjęciu wszystkich kart z urny nastąpiło liczenie głosów.
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej stwierdził, iż „za” odwołaniem Przewodniczącego 
Rady Gminy Gnojno głosowało 9 radnych, „przeciw” – 5, natomiast 1 głos był nieważny.
                 Pani Renata Boksa podziękowała za dotychczasowe współdziałanie i życzyła 
swojemu następcy owocnej współpracy z nowym panem Wójtem.
Również pan Michał Cichocki, pełniący funkcję Wójta Gminy, złożył serdeczne 
podziękowania pani Przewodniczącej za kilkanaście dni wspólnej pracy.

                                                                                     Przewodnicząca obrad:
                                                                                        
                                                                                          Renata Boksa 

Od tej chwili obradom przewodniczył Wiceprzewodniczący Rady Gminy, radny Wincenty 
Krawczyk.
Radny Tomasz Pasternak zgłosił wniosek w sprawie wyboru nowego Przewodniczącego Rady 
Gminy.
W związku z powyższym jednogłośnie wprowadzono do porządku obrad punkt 4 w 
brzmieniu: „wybór Przewodniczącego Rady Gminy Gnojno”.

Do punktu 4-go.

                   W punkcie czwartym, zgodnie z sugestią przewodniczącego obrad, radni 
jednogłośnie zaakceptowali skład osobowy Komisji Skrutacyjnej powołanej dla 
przeprowadzenia poprzedniego głosowania.
                   Następnie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół Komisji z 
głosowania tajnego w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Gminy Gnojno (protokół – 
w załączeniu; brak chronologii wynika z faktu, iż członkom Komisji Skrutacyjnej potrzebny 
był czas na sporządzenie protokołu z głosowania).
                  Zgodnie z wynikami zawartymi w protokole z głosowania, przewodniczący obrad, 
radny Wincenty Krawczyk stwierdził, iż uchwała nr XLIV/200/10 w sprawie odwołania 
Przewodniczącego Rady Gminy Gnojno została podjęta (uchwała – w załączeniu). 
                  Po odczytaniu protokołu nastąpiło zgłaszanie kandydatów na stanowisko 
Przewodniczącego Rady Gminy:
- radny Zygmunt Boś zgłosił radnego Wincentego Krawczyka (nie wyraził zgody),
- radny Tomasz Pasternak zgłosił radnego Marcina Dziewita (wyraził zgodę),
- radny Zygmunt Boś zgłosił radnego Władysława Strózika (nie wyraził zgody),
- radny Zygmunt Boś zgłosił radną Marię Jabłońską (nie wyraziła zgody),
- radny Zygmunt Boś zgłosił radnego Sławomira Ramskiego (nie może kandydować,
  ponieważ jest członkiem Komisji Skrutacyjnej).
Wobec powyższego na karcie do głosowania będzie umieszczone nazwisko jednego kandydata 
– Marcina Dziewita.
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                W związku z faktem, iż radny Marcin Dziewit kandyduje na stanowisko 
Przewodniczącego Rady Gminy, na ręce przewodniczącego obrad złożył rezygnację z 
pełnienia funkcji Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej (oświadczenie – w załączeniu).

5-MINUTOWA PRZERWA W OBRADACH NA SPORZĄDZENIE KART DO 
GŁOSOWANIA.
       
              Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej objaśnił zasady głosowania, po 
czym rozdawał radnym przygotowane karty (wg listy obecności); radni podchodząc do 
mównicy oddawali swój głos i wrzucali kartę do urny.
Po oddaniu wszystkich głosów i wyjęciu kart z urny nastąpiło liczenie głosów, których wynik 
przedstawia się następująco:
- oddano 15 ważnych głosów, w tym:
- 10 „za” kandydaturą Marcina Dziewita,
-   5 – „przeciw”.
            Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej, radny Piotr Terlecki odczytał protokół z 
głosowania tajnego w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Gnojno (protokół – w 
załączeniu).             
            Mając na uwadze wyniki głosowania tajnego przewodniczący obrad stwierdził, iż 
uchwała w sprawie wyboru Przewodniczącego Rady Gminy Gnojno została podjęta (uchwała 
nr XLIV/201/10 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu).
Stwierdził ponadto, iż nowo wybranym Przewodniczącym Rady Gminy został pan Marcin 
Dziewit.

                                                                                       Przewodniczący obrad:

                                                                                                      Wincenty Krawczyk

Od tej chwili obradom przewodniczył przewodniczący – elekt, radny Marcin Dziewit, który 
podziękował wszystkim za oddane głosy oraz okazane zaufanie. Zapewnił, że swoje obowiązki 
będzie wypełniał sumiennie oraz że nie zaniedba żadnej sprawy, która do niego trafi.

Do punktu 5-go.

              Na wniosek Przewodniczącego Rady Gminy jednogłośnie odstąpiono od czytania 
protokołów z poprzednich sesji.
W związku z tym, iż nowo wybrany Przewodniczący Rady Gminy pełnił funkcję 
Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej, radny Stanisław Wcisło zgłosił potrzebę uzupełnienia 
składu osobowego Komisji, o której mowa wyżej.
Zgodnie z zapisem w Statucie Gminy, zacytowanym przez radcę prawnego, oraz sugestiami 
radnych, wybór Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gnojno odłożono do 
następnej sesji.
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Do punktu 6-go.

               Pierwszą część sprawozdania z działalności w okresie międzysesyjnym przedstawił 
Zastępca Wójta Gminy, pan Józef Żmuda (sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu).

Po przedłożeniu pierwszej części sprawozdania radny Stanisław Wcisło zadał następujące 
pytania:
- w jaki sposób przebiegają prace związane z budową wodociągu gminnego,
- dlaczego wodociąg w Wólce Bosowskiej, jak wynika z relacji radnej Marii Jabłońskiej,
   nie działa w sposób prawidłowy,
- jakie działania są podejmowane w zakresie budowy kanalizacji i na jakim etapie znajduje się
  budowa boiska w Gnojnie?

        Drugą część sprawozdania przedłożył Wysokiej Radzie, pełniący od dnia 06.07.2010 r. 
obowiązki Wójta Gminy Gnojno, pan Michał Cichocki (sprawozdanie – w załączeniu).
W ramach sprostowania wyjaśnił, iż nie pełni funkcji komisarza, ponieważ został wyznaczony 
przez Premiera Rzeczypospolitej Polskiej na pełniącego obowiązki Wójta Gminy Gnojno.
W związku z powyższym radny  Tomasz Pasternak zwrócił się z pytaniem: „jak się mamy do 
pana zwracać”, na co pan Cichocki odpowiedział: „panie Wójcie”.
       Odpowiedź na pytanie radnego Stanisława Wcisło dotycząca budowy wodociągu znajduje 
się w sprawozdaniu Wójta Gminy, natomiast na pytanie dotyczące budowy boiska w Gnojnie 
Wójt Gminy udzielił następującej odpowiedzi:
-„jestem po wstępnej analizie dokumentacji dotyczącej boiska; zawartość teczek i 
korespondencji pomiędzy Urzędem Gminy a firmą projektującą, wykonującą i firmą 
finansującą inwestycję jest tak duża, ze niemożliwe było jej przeanalizowanie w przeciągu 
dwóch tygodni.
Fakty są takie, że umowa nie została zrealizowana, a boisko jest w takim stanie, jak widać.
Pracownicy referatu inwestycyjnego, tj. pani Bożena Wawszczyk, pani Joanna Gołębiowska i 
pan Sebastian Kiciński, przygotowali nowy wniosek, za co z tego miejsca chciałbym im 
serdecznie podziękować. Podziękowania należą się również pracownikom księgowości.
Wniosek został złożony zgodnie z nowym projektem, którego wartość wynosi 900.000 zł; 
kwota dofinansowania, o jaką zamierzamy się starać, wyniesie 500.000 zł. 
W obecnej chwili wniosek oczekuje na weryfikację”.
 
- c.d. sprawozdania Wójta Gminy (dot. modernizacji kotłowni w budynku Urzędu Gminy).

          Kontynuując swoje wystąpienie Wójt Gminy odczytał pismo Okręgowej Komisji 
Wyborczej w Kielcach i Delegatury Krajowego Biura Wyborczego w Kielcach, zawierające 
podziękowania za włożony wysiłek w organizację i przeprowadzenie w dniach 20 czerwca i 4 
lipca 2010 roku wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej (pismo – w załączeniu).
          Następnie przedstawił pismo, które wpłynęło z Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi 
informujące o wprowadzeniu zmian do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-
2013, które przewidują uruchomienie nowego działania „Przywracanie potencjału produkcji 
rolnej zniszczonego w wyniku wystąpienia klęsk żywiołowych oraz wprowadzenia 
odpowiednich działań zapobiegawczych” z budżetem 100 mln. euro oraz podwyższenie 
poziomu wsparcia dla podmiotów, w których gospodarstwach powstały szkody w wyniku 
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działania klęsk żywiołowych, w ramach działania „Różnicowanie w kierunku działalności 
nierolniczej” (pismo – w załączeniu).

Pytania i odpowiedzi:

- radny Władysław Strózik – na jakim etapie znajduje się realizacja wniosku dotyczącego
  instalacji c.o. w budynku OSP w Balicach?

- Wójt Gminy – działania zostały podjęte; wniosek o dofinansowanie tego zadania oraz 
  dwóch innych został złożony przez LGD „Białe Ługi”. Całością projektu kieruje pan 
  Sebastian Kiciński, który może Państwa poinformować o szczegółach lub udzielić
  odpowiedzi panu radnemu na piśmie.

- radny Stanisław Wcisło – mam pytanie dotyczące parkingu przy Gimnazjum w Gnojnie.
  Ze sprawozdania Wójta wynika, że zostały podjęte działania mające na celu uruchomienie
  parkingu i wykonanie wjazdu, aby autobusy szkolne mogły swobodnie wjeżdżać na plac.
  W związku z powyższym, czy jest znany orientacyjny koszt weryfikacji planów i wykonania
  niezbędnych prac?

- Wójt Gminy – wjazd został zaprojektowany i będzie realizowany w trakcie modernizacji
  drogi wojewódzkiej. Z mojej wiedzy wynika jednakże, że droga przez najbliższe dwa lata 
  nie będzie robiona.
  Dlatego wykonamy wjazd we własnym zakresie, ponosząc minimalne koszty, po uzyskaniu
  niezbędnych pozwoleń i zakupie materiałów.
  Co do oceny przewartościowania inwestycji, za mało wiem, żeby w tej chwili udzielić panu
  wiążących informacji.

- radna Maria Jabłońska – na zebraniu wiejskim podjęliśmy decyzję aby za środki funduszu
  sołeckiego ogrodzić w Wólce Bosowskiej boisko. Dysponujemy kwotą 6.700 zł i jest ona
  niewystarczająca na wykonanie całości zadania. Co w związku z tym mamy robić?
  Czy zwrócić się  do Wysokiej Rady o dofinansowanie tego przedsięwzięcia, czy „zamrozić”
  środki do przyszłego roku?

- Wójt Gminy – zdaję sobie sprawę z tego, ze środki przeznaczone na fundusz sołecki są
  niewystarczające. Boisko w Wólce Bosowskiej (wiem to z wizji lokalnej) wymaga dużych
  nakładów finansowych i wykonanie samego ogrodzenia to jest przysłowiowa „kropla
  w morzu potrzeb”.
  Prosiłbym wobec tego panią radną o zastanowienie się nad wykorzystaniem kwoty 6.700 zł.
  Jaka jest sytuacja budżetowa gminy, państwo wiecie. Za chwilę staniemy przed dylematem,
  czy zaciągać kolejny kredyt w kwocie 700.000 zł, bo tyle brakuje aby w sposób prawidłowy
  realizować zaplanowany na 2010 rok budżet.
  I albo zaciągniemy kolejny kredyt, alby weryfikacji muszą ulec zaplanowane zadania
  i inwestycje.
  Odnośnie kanalizacji, o którą pytał pan radny Wcisło odpowiem, ze jest na etapie koncepcji,
  nad którą musimy się wspólnie zastanowić.
  Na podstawie danych i po analizie dokumentacji uważam, że obecny projekt jest 
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  przewartościowany. Wobec tego należałoby się zastanowić nad ewentualnym etapowaniem
  inwestycji bądź zmianą koncepcji na mniejszą oczyszczalnie ścieków.
  Za zaplanowane na ten cel w budżecie 200.000 zł nie zrobimy nawet dokumentacji.
  Problemów, które napotkałem jest tak dużo, ze moglibyśmy siedzieć w pracy 24 godziny,
  a i tak w ciągu 4,5 miesiąca, które będę z państwem pracował, nie jesteśmy w stanie
  wszystkiego zrobić.
  Zróbmy wszystko to, co jest niezbędne aby pozwolić przyszłym radnym i przyszłemu
  Wójtowi realizować swój własny program wyborczy dla dobra mieszkańców całej gminy.

- radny Stanisław Wcisło – chciałem się odnieść do planowanej modernizacji kotłowni, czy ma
  być wspólna dla Urzędu Gminy i Ośrodka Zdrowia, czy też nie. Moja sugestia jest taka, aby
  przeprowadzić kalkulację kosztów, bo może się okazać, ze inwestycja z pozoru tańsza,
  w konsekwencji, czyli w trakcie eksploatacji, będzie droższa.

- Wójt Gminy – dokonaliśmy nie tylko analizy wykonania inwestycji, ale również analizy
  kosztów, które będą generowane w przyszłości. A są to koszty obsługi, opału oraz 
  możliwości zastosowania alternatywnych źródeł energii.

- Marian Okraj – w czasie budowy wodociągu zarówno w Pożogach, jak i w innych 
miejscowościach, zniszczeniu uległy drogi. W Pożogach problem dotyczy drogi asfaltowej.

  Kiedy droga zostanie przywrócona do pierwotnego stanu?

- Wójt Gminy – zgodnie z zawartą umową, wykonawca jest zobligowany do odtworzenia
  nawierzchni drogi w stopniu nie gorszym niż zastał drogę w momencie wejścia na plac 
  budowy. Jak wynika z zapisów umowy, wykonawca ma czas do września na usunięcie
  wszelkich usterek, związanych z zakończeniem inwestycji i oddaniem placu budowy.
  Jeśli tego nie zrobi – nie otrzyma zapłaty za wykonaną pracę.
  Czynimy starania o to, aby inwestycję zakończyć w m-cu sierpniu i otrzymać refundację
  poniesionych środków. 

- radna Maria Jabłońska – panie Wójcie, proszę o odpowiedź na moje pytanie dotyczące
  ogrodzenia boiska.

- Przewodniczący Rady Gminy – a może należałoby się zastanowić nad etapowaniem prac..

- Wójt Gminy – jest to indywidualna sprawa, dlatego jestem skłonny przyjechać do państwa
  i wspólnie omówić ten temat. Rozwiązań jest kilka, dlatego wybierzecie najlepsze dla siebie.

- radny Stanisław Wcisło – a może za posiadane środki zrobić ogrodzenie  z tyłu boiska,
  a resztę w następnym roku?

            W dalszej części obrad zabrał głos Wicestarosta Buski, pan Stanisław Klimczak. 
Na początku złożył podziękowania dotychczasowej Przewodniczącej Rady Gminy, pani Renacie
Boksa za pracę i pozytywną współpracę oraz życzył wszystkiego dobrego.
Natomiast nowo wybranemu Przewodniczącemu, panu Marcinowi Dziewitowi życzył
powodzenia i zrozumienia.
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Ponadto poinformował zebranych o najważniejszych przedsięwzięciach, które były, są i będą  
realizowane na terenie gminy Gnojno i powiatu buskiego.
Pan starosta stwierdził m.in.:
- czynione są starania o uruchomienie oddziału kardiochirurgii w Szpitalu Rejonowym 
  w Busku-Zdroju,
- wkrótce rozpocznie się przebudowa drogi powiatowej Jarząbki -Zofiówka-Grabki Małe-
  Solec Stary – odcinek Pożdżeń do granicy powiatu dzięki m.in. dofinansowaniu, jakie powiat
  otrzymał od gminy Gnojno,
- za zaoszczędzone środki powiatowe będzie remontowany odcinek drogi od remizy 
  strażackiej w Balicach do cmentarza,
- 05 lipca br. rozpoczęto modernizację drogi Bronina – Skadla, o długości 15 km,
- zakończono rozbudowę Domu Pomocy Społecznej w Gnojnie; kontynuacja prac nastąpi
  w najbliższym czasie,
- wkrótce zostaną uruchomione fundusze na usuwanie pokryć dachowych z azbestu; kwota
  dofinansowania wyniesie ok. 1.500 zł,
- temat instalacji solarów jest nadal aktualny; realizacja projektu rozpocznie się w roku 2011,
  a zakończenie – w roku 2012.,
- zapadły decyzje dotyczące rent strukturalnych.

Podziękowania, sugestie, pytania i odpowiedzi:

- radna Maria Jabłońska – w imieniu mieszkańców Wólki Bosowskiej, Rudy oraz własnym
  bardzo panu dziękuję za pomoc i zaangażowanie, dzięki któremu została wyremontowana
  droga Maciejowice – Ruda.
  Droga jest piękna, ale znak drogowy usytuowany w niebezpiecznym miejscu, dlatego proszę
  o pomoc, aby służby za to odpowiedzialne przeniosły znak w inne miejsce.

- pan wicestarosta – obiecuję, że dołożę wszelkich starań aby znak znalazł się we właściwym
  miejscu.

- radny Władysław Strózik – panie starosto - przydrożne rowy, od remizy w Balicach
   w dół drogi, zostały odmulone. W trakcie wykonywania robót wynikła potrzeba zakupu
  dodatkowych kręgów.

- pan wicestarosta – te sprawy regulują przepisy, zgodnie z którymi odmulanie rowów przy
  drodze gminnej leży w gestii gminy, powiatowej – w gestii powiatu.
  Ale ani powiat, ani gmina nie może zakupić nowych kręgów i narzucić właścicielowi posesji
  ich zamontowania.
  Apeluję wobec tego o wykorzystywanie na ten cel środków funduszu sołeckiego oraz
  przekonywanie opornych mieszkańców do zmiany zdania dla dobra wspólnego.

- radny Władysław Strózik – ale nie wszystkie rowy znajdują się przy drodze gminnej.

- pan wicestarosta – wobec tego przyjmuję to jako wniosek do realizacji.

- radny Stanisław Wcisło – dziękuję panie starosto za to, co zostało zrobione i za to, co będzie
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  robione, w imieniu swoim i mieszkańców Balic.
  Mam pytanie: czy przy okazji modernizacji drogi Skadla – Bronina, w miejscowości 
  Widuchowa będzie robiony chodnik?

- pan wicestarosta – będą chodniki we wszystkich newralgicznych punktach Widuchowy,
  po uprzednim poszerzeniu pasa jezdni.

- radny Stanisław Wcisło – swego czasu każdy rolnik, przechodzący na rentę strukturalną,
  otrzymywał od państwa 50.000 zł tytułem rekompensaty.
  A co z tymi, dla których nie wystarczyło pieniędzy?

- pan wicestarosta – dodatkowo pozyskanych środków wystarczy dla 6.000 wnioskodawców
  z całej Polski i to jest o wiele za mało.
  A skoro były podziękowania postaram się, aby remont drogi od remizy do cmentarza został
  zakończony do 26 sierpnia br., ponieważ w tym dniu odbędzie się uroczystość 800-lecia Balic.

- radny Zygmunt Boś – panie starosto – w nawierzchni drogi powiatowej w Janowicach 
  Raczyckich jest wyrwa.

- pan wicestarosta – przy okazji modernizacji drogi zostanie wykonana zatoka autobusowa
  i problem zostanie rozwiązany.

            Kończąc pan wicestarosta życzył radnym dobrej współpracy z nowym Wójtem oraz 
trafnych wyborów jesienią.

Do punktu 7-go,

           Protokół nr 40/10 z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej, 
Handlu i Usług, odbytego w dniu 02 lipca 2010 r. odczytała Barbara Czarnecka, podinsp. ds. 
obsługi Rady (protokół – w załączeniu).

Wnioski, pytania, sugestie:

- radny Wincenty Krawczyk – wnioskuję o wybudowanie przyczółków na mostach.

- radny Stanisław Wcisło – jak długo jeszcze będzie można korzystać z wysypiska śmieci, jeśli
  jego eksploatacja będzie się odbywać w taki sposób, jak dotychczas?

- wicewójt – nie mogę na ten temat wiele powiedzieć, ponieważ nie jestem, jak niektórzy
  sugerują, Kierownikiem Zakładu Gospodarki Komunalnej. Otrzymałem tylko pełnomocnictwo
  do podpisywania określonych dokumentów, związanych z bieżącą działalnością Zakładu.
  Natomiast nie uczestniczyłem w spotkaniach dotyczących długofalowych planów, wiążących
  się z użytkowaniem wysypiska.

- Przewodniczący Rady Gminy – pełni pan funkcję Wicewójta Gminy od 2 lat i za pewne
  kwestie powinien pan odpowiadać.
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  Ze swojego doświadczenia wiem, że o cokolwiek bym pana nie poprosił lub nie zapytał,
  zawsze słyszałem odpowiedź negatywną: „nie wiem”, „nie mam czasu”.
  Jeżeli podejmuje się pełnić funkcję wicewójta – powinno się za coś odpowiadać i mieć na ten
  temat wiedzę. 
  Miał pan na to dwa lata aby się zapoznać z działalnością ZGK, a tym bardziej wiedzieć,
  w jakim stanie znajduje się aktualnie wysypisko.
  Temat wysypiska był również przedmiotem posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 
  Nie przyszedł pan na posiedzenie twierdząc, że nie jest pan tym zainteresowany ani nie posiada
  odpowiedniej wiedzy.

- wicewójt – nie powiedziałem, że nie jestem zainteresowany tylko, ze nie posiadam 
  wystarczającej wiedzy na ten temat.

- Przewodniczący Rady Gminy – wobec tego należałoby się wykazać większym
  zainteresowaniem problemami gminy oraz zaangażowaniem w ich rozwiązywaniu.
  Od posiedzenia Komisji Rolnictwa minął prawie miesiąc. W związku z tym miał pan czas, aby
  się merytorycznie przygotować do zajęcia stanowiska w omawianej kwestii.

- wicewójt – wykonuję z całą dokładnością i starannością polecenia moich przełożonych.

- radny Stanisław Wesołowski – wobec powyższego stwierdzenia, proszę pana Wójta
  o realizację wniosków zawartych w protokole komisji.

- Wójt Gminy – objechałem prawie cały teren gminy, byłem też na wysypisku śmieci i w pełni
  popieram wniosek zawarty w protokole z posiedzenia Komisji Rolnictwa.  
  Prace porządkowe na wysypisku zostały częściowo wykonane, a pozostałe prace wykonamy
  niebawem, angażując pracowników ZGK.

- c.d. wypowiedzi radnego Stanisława Wesołowskiego – apeluję po raz kolejny o wybudowanie
  przyczółka na moście w miejscowości Gorzakiew – Piaski.

- radny Wincenty Krawczyk – wnioskuję o wybudowanie przyczółka na moście w Skadli.
  Kiedy czynne jest wysypisko śmieci?

- Wójt Gminy – w każdy piątek.

- radny Wincenty Krawczyk – proszę wobec tego o umieszczenie przed wysypiskiem dużej
  czytelnej tablicy informacyjnej.

- Wójt Gminy – prosiłbym sołtysów o wywieszenie w każdej wsi na tablicach informacyjnych
  obwieszczenia, które otrzymali oraz poinformowanie mieszkańców, iż będą nakładane 
  dotkliwe kary za niewłaściwe gospodarowanie odpadami.
  Ustawa o ochronie środowiska nakłada na nas coraz większe wymagania, dlatego będą kontrole
  zewnętrzne dotyczące m.in. szczelności szamb.
  Korzystniejsze dla nas będzie podpisywanie umów na wywóz nieczystości płynnych i
  segregowanie odpadów stałych niż płacenie bardzo wysokich mandatów.

10



  Ten problem dotyczy również wysypiska śmieci, bo segregacja odpadów przedłuży jego
  żywotność.

- radny Stanisław Wesołowski – proponuję opracować pismo informacyjne, skserować i 
  przekazać sołtysom.

- Wójt Gminy – takie pismo sołtysi już otrzymali.

- radny Tomasz Pasternak – w jaki sposób ma się odbywać segregacja śmieci i kto będzie 
  je od nas odbierał?

- Wójt Gminy – jesteśmy na etapie rozpoznania tematu. Wysłaliśmy zapytania do firm,
  zajmujących się gospodarką odpadami oraz pismo do sołtysów. Teraz czekamy na odpowiedź.

- radny Tomasz Pasternak – aby edukować młodzież sugerowałbym umieszczenie kolorowych
  pojemników na odpady w pobliżu szkół.

- Wójt Gminy – cały proces gospodarowania odpadami jest bardzo długi. Można zacząć od
  szkół, chociaż uważam, ze młodzież jest najlepiej wyedukowana w tym zakresie.
  Pomysł z kolorowymi pojemnikami jest bardzo dobry, ale wymaga czasu.
  Mam nadzieję na pozyskanie środków zewnętrznych i wykorzystanie ich na ten cel.
  Najpierw musimy powołać Kierownika ZGK, który by miał wizję rozwoju zakładu 
  przynoszącego dochody. Nie wiem, czy uda się tego dokonać w ciągu 4 miesięcy aby 
  zminimalizować dotychczasowe zaniedbania, ale postaramy się przynajmniej niektóre rzeczy
  rozpocząć i ruszyć z miejsca.

- Przewodniczący Rady Gminy – proszę pana Wójta o zintensyfikowanie podpisywania umów
  na wywóz śmieci. Mam przede wszystkim na uwadze wręcz agonalny stan, w jakim obecnie
  znajduje się wysypisko  śmieci oraz opinie mieszkańców, którzy płacą za wywóz odpadów.

- radny Piotr Terlecki – temat wysypiska jest tematem „rzeką’ i chociaż byśmy rozmawiali 
  o nim 24 godziny – problemu nie rozwiążemy.
  Dlatego proponuję aby kontynuować porządek obrad i odczytać pozostałe protokoły
  z posiedzeń stałych komisji Rady.

- radny Zygmunt Boś – proponuję aby zgromadzone na wysypisku śmieci ugnieść,
  przysypać piaskiem i nadal korzystać z wysypiska.

- Przewodniczący Rady Gminy – musimy zastosować zasadę zamiany słów na czyny.

- radny Władysław Strózik – chciałem podkreślić, że śmieci są odbierane tylko od osób,
  z którymi ZGK podpisał umowy.

- Przewodniczący Rady Gminy – to znaczy, że zaszła w ostatnim czasie pozytywna zmiana
  w tym zakresie.
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            W dalszej części obrad radny Piotr Terlecki,  za-ca Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej odczytał protokoły: nr 36/10 z posiedzenia, odbytego w dniu 30 czerwca 2010 
roku oraz nr 37/10 z posiedzenia, odbytego w dniu 06 lipca 2010 roku (protokoły – w 
załączeniu). 
Natomiast opinia będąca załącznikiem do protokołu nr 37/10 zostanie odczytana, zgodnie
z sugestią radnego Stanisława Wcisło, w punkcie 12-tym.

- radna Maria Jabłońska – może odniosę się do zapisu, który dotyczy wywozu śmieci z cmentarza
  w Kargowie. Z tego, co mi wiadomo, ponieważ byłam w tym czasie członkiem Rady
  Parafialnej, kierowca z Tucząp wywiózł na wysypisko niewiele ponad jedną wywrotkę śmieci.
  Należy wobec tego wyjaśnić, skąd się wzięło tyle śmieci.
  Druga kwestia dotyczy wywozu śmieci z pozostałych cmentarzy. Jeżeli ksiądz z Kargowa
  zostanie obciążony kosztami za wywóz śmieci, takimi samymi kosztami należałoby obciążyć
  pozostałe parafie.

- Wójt Gminy – rozmawiałem z księdzem proboszczem, zarówno jednej, jak i drugiej parafii.
  Zgodnie z obowiązującymi przepisami każda osoba i instytucja ma mieć podpisaną umowę
  na wywóz śmieci i ta kwestia nie podlega dyskusji.

- radny Piotr Terlecki – proszę pana przewodniczącego aby na następną sesję został
  przygotowany projekt uchwały, w którym będzie zapis dotyczący nie przyjmowania na
  wysypisko w Raczycach śmieci z zewnątrz. 

- Jerzy Gierczak – wywoziłem śmieci z cmentarzy nieodpłatnie i wiem ile zostało wywiezione.
  Robiłem to etapami, po uprzednim uzgodnieniu z Wójtem Janikiem lub zastępcą Wójta.
  Ksiądz z Balic sam regulował odpłatności za wywóz śmieci. Natomiast cmentarz w Kargowie
  był tak zaniedbany, ze jest bardzo prawdopodobne, że 50 m3 śmieci zostało z niego wywiezione
  na wysypisko w Raczycach. Nie przywoziłem natomiast żadnych śmieci z Tucząp, co pani
  chce mi tutaj zasugerować.

- radna Maria Jabłońska – nie mam osobiście do Ciebie nic; wręcz Ciebie bronię.

Polemika między panem Jerzym Gierczakiem, sołtysem wsi Ruda a panią radną Marią Jabłońską, 
dotycząca kwestii, kto i ile wywiózł śmieci.

- Przewodniczący Rady Gminy – polemika na ten temat nie jest konieczna, bo już wszystko
  zostało powiedziane. Należy podpisać umowy ze wszystkimi mieszkańcami i wtedy śmieci
  będą wywożone tylko w wyznaczone dni, przez wytypowaną firmę.

            Protokół nr 19/10 z posiedzenia Komisji Planowania, Budżetu i Finansów, odbytego 
w dniu 02 lipca 2010 roku odczytał radny Stanisław Wesołowski, Przewodniczący Komisji 
(protokół – w załączeniu).
Jak wynika z protokołu – Komisja wnioskuje aby należnym podatkiem obciążyć podatnika czyli 
firmę RAFIT.

- radny Stanisław Wcisło – znaleźliśmy się w niezręcznej sytuacji, ponieważ jak wynikało 
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  z przedstawionej dokumentacji poprzedni Wójt zadekretował wniosek pozytywnie, ale 
  dbając o interes gminy zawnioskowaliśmy, jak w protokole.

- radny Zygmunt Boś – w roku ubiegłym obiecaliśmy przedstawicielom firmy, że do chwili 
  rozpoczęcia działalności, czyli przez okres jednego roku, będą mieć umorzony podatek.

- radny Stanisław Wcisło – dyskutowaliśmy na ten temat na posiedzeniu Komisji.
  Jeżeli z kwoty 30.000 zł podatek został obniżony do kwoty 5.000 zł, bo 25.000 zł umorzono,
  automatycznie o taką kwotę zmniejszyła się subwencja. Gmina straciła w ten sposób 50.000 zł.
  Jeżeli umorzylibyśmy kolejne 5.000 zł, o kolejne 5.000 zł zmniejszyłaby się subwencja.
  W konsekwencji gmina by straciła 60.000 zł.
  Nasza inicjatywa dotycząca zmniejszenia podatku dla firmy jest posunięciem istotnym. 
  Moim zdaniem taki wniosek w ogóle nie powinien wpływać do Urzędu Gminy.

Do punktu 8-go.

                    Analiza wydruków księgowań za m-c maj i czerwiec 2010 r. (wydruki – w 
załączeniu).

Pytania i odpowiedzi:

- radny Stanisław Wesołowski – czy faktura na kwotę 12.947 zł za odśnieżanie została
  wystawiona przez ZGK?

- Skarbnik Gminy – nie; jest to zaległa faktura.

- radny Stanisław Wesołowski – kolejne faktury za usługi transportowe: na kwotę 893 zł
  i 936 zł. Kto świadczył usługi i dla kogo?

- Skarbnik Gminy – są to faktury, które wpłynęły z ZGK, a usługi były świadczone na
  rzecz Urzędu Gminy i jednostek podległych, m.in. szkół.

- radny Stanisław Wcisło – nie chodzi mi o kwoty, ale jakie i dla kogo wyrabiane były
  ostatnio pieczątki?

- Skarbnik Gminy – płatności się skumulowały, dlatego jest tyle jednakowych faktur, ale
  jedna pieczątka była dla mnie.

- Sekretarz Gminy – wymieniana była również pieczątka Urzędu Gminy, bo poprzednia była
  nieczytelna oraz OKW w Jarząbkach, z takiego samego powodu.

- radny Tomasz Pasternak – faktura „za zajęcie pasa drogowego”.

- Skarbnik Gminy – zgodnie z odgórnie wydaną decyzją są to opłaty uiszczane za zajęcie pasa
  drogowego, który zajmujemy przykładowo podczas budowy wodociągu.
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- radny Tomasz Pasternak – faktura „za beton OSP Balice”.
 
- radny Strózik Władysław – w budynku OSP w Balicach była robiona wylewka w garażach.

- Przewodniczący Rady Gminy – czy środki pochodziły z budżetu i zgodnie z planem były
  przeznaczone dla jednostek OSP?

- Skarbnik Gminy – tak.

- Przewodniczący Rady Gminy – ile jest służbowych telefonów komórkowych w Urzędzie
  Gminy, kto z nich korzysta i na jakiej zasadzie są rozliczane?

- Sekretarz Gminy – jeden telefon posiadał Wójt, teraz ten telefon został przekazany nowemu
  Wójtowi. Jeden telefon służbowy ja posiadam, jeden pan Żmuda i jeszcze jeden,
  z ograniczonym abonamentem, był przekazany pani Przewodniczącej.

- Przewodniczący Rady Gminy – a czy ktoś jeszcze posiada służbowe telefony?

- Wójt Gminy - od razu chcę zaznaczyć, że posiadam dwa telefony: jeden służbowy i jeden
  prywatny.

- Sekretarz Gminy – na wyposażeniu Urzędu Gminy znajdują się jeszcze dwa urządzenia
  z dostępem do Internetu bezprzewodowego, widniejące na fakturze jako numer telefonu
  abonamentowego.

- Przewodniczący Rady Gminy – a czy inne jednostki organizacyjne mają telefony?

- Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy – w Zakładzie Gospodarki Komunalnej trzech pracowników
  ma służbowe telefony komórkowe.

- radny Piotr Terlecki – jest to temat do dyskusji, ponieważ uprzednio kto zażądał, ten
  otrzymywał telefon.

- radny Sławomir Ramski – panie Wójcie, czy pan się spotkał w dotychczasowej pracy 
  z podobnymi wydrukami?

- Wójt Gminy – wydaje mi się, że analizą wydruków, jeśli jest taka potrzeba, może się spokojnie
  zająć Komisja Rewizyjna, która jest do tego powołana.
  Rozpatrywanie i szczegółowa analiza wydruków na sesji być może miała jakieś 
  uzasadnienie w przeszłości, o którym ja nie wiem.
  Dokumenty gminy są tak przejrzyste, z różnych stron kontrolowane, że każdy z państwa ma
  prawo przyjść i zażyczyć sobie dowolnego dokumentu, sprawdzić go, a w razie wątpliwości 
  - zadać pytanie na sesji.
  Możemy analizować punkt po punkcie, ale szkoda na to państwa czasu; przynajmniej takie jest
  moje zdanie. 
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- radny Stanisław Wesołowski – komu zależy na tym, aby nie było analizy wydruków? 

- Wójt Gminy – nie chodzi o to, żeby w ogóle nie było, ale ten dokument może być wykładany
  do wglądu, podobnie jak protokół z sesji, w biurze Rady.
  Wówczas każdy z radnych może wybrać pozycje, które go interesują, i o nie zapytać przed
  sesją, w trakcie bądź na posiedzeniu Komisji. 
  Decyzja należy do państwa. Ja nie mogę ingerować w pracę Rady, bo od tego jest 
  przewodniczący i zastępca.

- radny Jerzy Klamczyński – w wydrukach są wyszczególnione cztery faktury za przystanki.
  Czy dotyczą montażu jednego przystanku, czy kilku?

- Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy – są to faktury za jeden przystanek; oddzielnie było
   płacone za materiały, wykonanie itd.

- Przewodniczący Rady Gminy – wrócę jeszcze do sprawy przystanków, ponieważ ten temat był
  przedmiotem analizy na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. Dlaczego tak drastycznie wzrosła
  cena jednego przystanku na przestrzeni ostatnich 3 lat, z kwoty 900 zł do 3.700 zł?

- Sekretarz Gminy – ostatnie faktury były zapłacone za wykonanie jednego przystanku
  i za montaż dwóch przystanków.

- Przewodniczący Rady Gminy – jak by nie liczyć, kwota za jeden przystanek jest zdecydowanie
  za duża.

- radny Zdzisław Wawszczyk – gdzie były montowane przystanki?

- Sekretarz Gminy – na trasie Skadla – Gorzakiew – Wola Bokrzycka.

- radny Zdzisław Wawszczyk – w których miejscowościach były montowane poprzednio 
  4 przystanki?

- Sekretarz Gminy – ta kwestia już była wyjaśniana, ale przystanki były montowane 
  w Woli Zofiowskiej, Woli Bokrzyckiej, Zofiówce.

- radny Piotr Terlecki – uważam, że radny z miejscowości, na terenie której powstaje nowy
  przystanek, powinien być o tym fakcie poinformowany.

- Przewodniczący Rady Gminy – ta kwestia ma być wyjaśniona do końca, ponieważ aż się nie
  chce wierzyć, żeby przystanki generowały tak wysokie koszty. 

- radny Kazimierz Banasik – mam pytanie dotyczące faktury z 10.06.2010 r. „za nadzór 
  inwestorski”.

- Skarbnik Gminy – jest to faktura za wodociąg.
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- radny Tomasz Pasternak – faktura za badanie gleb na kwotę 2.998 zł oraz 3 faktury na kwotę
  3.172 zł za obsługę prawną i ostatnia na kwotę 976 zł; czego dotyczą?

- Skarbnik Gminy – zgodnie z zawartą umową należało uregulować należność do końca 
  czerwca 2010 r.
  Odnośnie drugiego pytania: Rada Gminy występowała do Sądu Najwyższego o kasację wyroku.

- radny Piotr Terlecki – my się temu przyjrzymy, bo kto podjął taką decyzję aby Rada Gminy
  występowała do Sądu Najwyższego?

- Sekretarz Gminy – była podjęta uchwała o odwołaniu się od decyzji Wojewody.

- radny Piotr Terlecki – była podjęta uchwała, ale moje pytanie brzmiało: „kto będzie płacił
  za usługi radcy prawnego”; odpowiedź znajduje się w protokole.

- Przewodniczący Rady Gminy – na zakończenie chciałbym wyjaśnić panu Wójtowi, dlaczego
  dokonujemy analizy. Otóż z autopsji są nam znane przypadki, że faktury były i ich nie było.
  Następnego dnia znów się pojawiały.

- radny Stanisław Wcisło – miała miejsce taka sytuacja w czasie, kiedy Skarbnikiem Gminy 
  była pani Piwowarska. Miałem wątpliwości odnośnie kwoty 32.000 zł za krótki w sumie
  odcinek drogi w Raczycach. Okazało się, że faktury nie ma, bo jest u wykonawcy inwestycji.
  W późniejszym czasie, kiedy chciałem wrócić do tematu, było już po fakcie, ponieważ faktura
  została uregulowana.

Podsumowania dokonał Przewodniczący Rady Gminy - zgodnie z sugestią Wójta Gminy 
będzie przygotowany jeden egzemplarz wydruku księgowań za każdy m-c – do wglądu w 
biurze Rady Gminy. 

Do punktu 9-go.

                       Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2010 r. 
przedstawiła pani Maria Małasińska, pełniąca obowiązki Skarbnika Gminy.
Zmianie uległ, zgodnie z sugestią radcy prawnego, § 5 uchwały, który otrzymał brzmienie: 
„uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega publikacji na tablicy ogłoszeń Urzędu 
Gminy w Gnojnie”.
Uchwała nie zostanie ogłoszona w Dzienniku Urzędowym Województwa Świętokrzyskiego, 
ponieważ musi być opatrzona podpisem elektronicznym kwalifikowanym Przewodniczącego 
Rady Gminy.

Wyniki głosowania jawnego:

- „za”                              - 15,
- „przeciw”                     -  0,
-„wstrzymujących się”  -  0.
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Uchwała nr XLIV/202/10 stanowi wraz z uzasadnieniem załącznik do protokołu.

Do punktu 10-go.

                        Projekt uchwały dotyczącej wprowadzenia zmian do uchwały nr V/28/07 Rady 
Gminy Gnojno z dnia 2 marca 2007 r. w sprawie powołania Rady Społecznej Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie przedłożył Przewodniczący Rady Gminy, 
pan Marcin Dziewit.
W związku z utratą mandatu wójta przez Zbigniewa Janika, Rada Gminy wybrała na 
Przewodniczącego Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
Gnojnie pana Michała Cichockiego, pełniącego obowiązki Wójta Gminy Gnojno.

Wyniki głosowania jawnego:

- „za”                                      -  15,
-„przeciw”                             -    0,
- „wstrzymujących się”        -    0.

Uchwała nr XLIV/203/10 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu.

Do punktu 11-go.

                         Objaśnień do projektu uchwały w sprawie określenia zakresu i formy informacji
o przebiegu wykonania budżetu Gminy Gnojno za pierwsze półrocze roku budżetowego,
o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej Gminy Gnojno, w tym o przebiegu 
realizacji przedsięwzięć określonych w załączniku do uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 
finansowej oraz o przebiegu wykonania planów finansowych samorządowych instytucji kultury i 
samodzielnego publicznego zakładu opieki zdrowotnej za pierwsze półrocze danego roku 
budżetowego udzielił pan Mariusz Grunt, radca prawny.

Wyniki głosowania jawnego:

- „za”                                -  15,
- „przeciw”                       -   0,
- „wstrzymujących się”   -   0.

Uchwała nr XLIV/204/10 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu.

O godz. 14.20 salę obrad opuścił radny Sławomir Ramski.

Do punktu 12-go.

                         Rozpatrzenie skargi na działalność Wójta Gminy Gnojno (korespondencja - w 
załączeniu).
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Opinię, stanowiącą załącznik do protokołu nr 37/10 z posiedzenia Komisji Rewizyjnej, odczytał 
z-ca Przewodniczącego Komisji, radny Piotr Terlecki.

Dyskusja:

- Przewodniczący Rady Gminy – wszystko na ten temat zostało zawarte w protokole oraz  
  odczytanej opinii.
  Natomiast do rozstrzygnięcia pozostaje kwestia prawna poruszanego tematu.

- radny Stanisław Wcisło – czy podczas wizji lokalnej strona skarżąca okazała pismo z 2007 r.,
  na które się powołuje, członkom Komisji?

- Przewodniczący Rady Gminy – nie i w Urzędzie Gminy takiego pisma również nie ma.

- radny Stanisław Wesołowski – czyli można domniemywać, że takiego pisma w ogóle nie było.

- Przewodniczący Rady Gminy – jedynie z ustnych wyjaśnień pani Rak można wnioskować, że
  takowe pismo wpłynęło, natomiast fizycznie ono nie istnieje, bynajmniej w dokumentacji
  Urzędu Gminy.

- radny Stanisław Wcisło – czy faktycznie w czasie opadów, mniej lub bardziej obfitych, jest 
  takie skupisko wody, że wymaga interwencji? Bo jeżeli tak, to pomimo umocowań prawnych,
  sprawę trzeba i należy załatwić.

- Przewodniczący Rady Gminy – byliśmy z panią sołtys na oględzinach, może wobec tego
  wypowie się na ten temat.

- pani Helena Frankiewicz – rów się kończy na działce pani Rak i rzeczywiście na wiosnę
  stoi tam woda. Jeżeli byłaby zgoda między sąsiadami, wtedy można by przekopać rów,
  natomiast ponieważ tej zgody nie ma  - jest, jak jest.

- Wójt Gminy – dzisiaj mamy rozpatrzyć nie problem techniczny, tylko problem, czy zasadna 
  jest skarga na bezczynność organu.
  Później będziemy rozważać, czy trzeba pomóc, czy nie.

- radny Piotr Terlecki – należy nadmienić, ze pan Julian Rak wysłał przedmiotową skargę
  do Ministerstwa Rolnictwa oraz do wojewódzkich organów administracji, które to instytucje
  żądają odpowiedzi na temat sposobu załatwienia sprawy.

- Przewodniczący Rady Gminy – proszę pana mecenasa o odniesienie się do kwestii skargi, od
  strony prawnej.

- radny Stanisław Wcisło – jeżeli zaistniała taka sytuacja, ewidentnie nie można zarzucić
  organowi administracji samorządowej braku działania, bo jest słowo przeciwko słowu.

- Przewodniczący Rady Gminy – tym bardziej, że w skardze wystosowanej do instytucji
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  jest nadmienione, iż zarówno wójt, jak i wicewójt byli na miejscu i dokonali oględzin drogi.

- pani Helena Frankiewicz – z mojej wiedzy wynika, że państwo Rak nie są właścicielami 
  działki. Nie są także zameldowani w miejscowości Raczyce.

- radny Stanisław Wcisło – w takiej sytuacji, bez względu na wszystkie okoliczności, należy
  podjąć działania w kierunku załatwienia sprawy.

- radca prawny – o bezczynności organu możemy mówić tylko wtedy, kiedy wpłynie pismo.
  Z tego, co przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej oraz informacji, jakie uzyskałem
  w trakcie rozmowy z panem Wójtem i panem Sekretarzem wynika, że działania ze strony 
  organu zostały podjęte.
  W związku z powyższym nie można zarzucić organowi bezczynności.
  Poza tym rozwiązanie pewnych problemów wymaga współpracy na linii obywatel – urząd.
  W świetle posiadanej wiedzy konkluzja może być tylko jedna – skarga tej osoby na 
  bezczynność jest bezzasadna i taka treść uchwały powinna być powzięta.
  Takie informacje powinny być również przekazane do organów, które zwróciły się o 
  udzielenie odpowiedzi do Przewodniczącego Rady Gminy.

- Przewodniczący Rady Gminy – jakie działania zostały podjęte od ostatniej wizyty, o której
  jest mowa w skardze, pana Wójta i wicewójta.

- wicewójt, pan Józef Żmuda – po sygnale telefonicznym pojechałem na miejsce i podczas wizji
  stwierdziłem, że stan techniczny drogi nie odbiegał od obowiązujących standardów pozostałych
  dróg na terenie gminy.

- Przewodniczący Rady Gminy – z mojej wiedzy wynika, ze na drogę wysłano również koparkę.

- radny Stanisław Wcisło – jeżeli był sygnał – była też informacja o problemie.
  A propos koparki mam taką sugestię, aby nie wysyłać sprzętu w teren, jeżeli nie ma 
  uzgodnionego frontu robót. Jeżeli wysyła się koparkę, gdzie dwie strony są ze sobą skłócone,
  robi się niepotrzebne zbiegowisko. Sprzęt stoi kilka godzin bezczynnie, za które trzeba zapłacić,
  a efektów żadnych.
  W związku z tym, co usłyszałem, nie wiem jak należy potraktować sygnał telefoniczny 
  w odniesieniu do skargi.

- Wójt Gminy – bywa u mnie bardzo często mieszkanka gminy, pani Sydor, w sprawie 
  zainstalowania lampy ulicznej.
  Twierdzi, że składa monity od lat i nic się w tym zakresie nie robi, co nie znaczy, że Urząd
  nie podejmuje działań.
  Urząd zleca analizę, w wyniku której dochodzi do wniosku, ze założenie oświetlenia w tym
  konkretnym miejscu jest bezzasadne i nieopłacalne.
  Urząd nie zawsze wszystko może wykonać z przyczyn różnych: finansowych, prawnych i 
  czysto ludzkich.
  Działania w tym konkretnym przypadku, czyli dotyczącym skargi, były podjęte.
  Proponuję panie przewodniczący poddać projekt uchwały pod głosowanie.
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- radny Stanisław Wesołowski – zacytuję może fragment z wyroku NSA z dnia 19.02.1999 r., 
  który mówi, że: „z bezczynnością  organu administracji publicznej mamy do czynienia 

wówczas, gdy w prawnie ustalonym terminie organ nie podjął żadnych czynności w sprawie
  lub wprawdzie prowadził postępowanie, ale mimo ustawowego obowiązku nie zakończył go
  wydaniem decyzji, postanowienia lub też innego aktu lub nie podjął stosownych czynności”.
  Tutaj wprawdzie były prowadzone jakieś działania, ale żadna decyzja nie została wydana.

- Sekretarz Gminy – panie Stanisławie, jeżeli Wójt był i stwierdził, że droga jest taka sama,
  jak u innych, a że czasami stoi woda – to jakie można w tym przypadku podjąć czynności?

- radny Piotr Terlecki – istniejący rów przebiega zgodnie z mapą, ale pani Rak życzy sobie aby
  wykonać przekop do sąsiada. Wtedy woda będzie wypływać na jego pole.

Zgodnie z propozycją Przewodniczącego Rady Gminy – głosowanie nad projektem
zostanie przeprowadzone po przygotowaniu uchwały w wersji papierowej.

Do punktu 13-go.

                     Zapytania i wolne wnioski:

- radny Stanisław Wesołowski – proszę o sprawiedliwy przydział kamienia i zwiększenie puli
  dla miejscowości Gorzakiew, na terenie której znajduje się 5 km polnych dróg.

- pan Mieczysław Szymański – popieram swojego przedmówcę i wnioskuję o przydział kamienia
  adekwatny do wielkości wsi. Dla przykładu podam tylko, że Gnojno otrzymało 220 ton 
  kamienia i małe miejscowości tyle samo.

- pan Józef Żmuda – przydział kamienia odbywa się w oparciu o rozeznanie potrzeb.

- pani Anna Maruszak – Płośnia jest małą miejscowością, ale podczas budowy wodociągu
  zniszczona została droga, a przywieziony kamień i tak nie zaspokoił w pełni naszych potrzeb.

- Przewodniczący Rady Gminy – poza tym Płośnia jest jedyną miejscowością na terenie gminy
  Gnojno, gdzie nie ma ani jednego metra asfaltu.

- radny Jerzy Klamczyński – na niektórych odcinkach dróg sypany jest kamień na kamień, więc
  o oszczędności nie może być mowy. Celowym byłoby zmienić system i ubijać kamień
  warstwowo.

- radna Renata Boksa – proszę o przygotowanie kserokopii uzasadnienia, dla mnie i osób
  zainteresowanych, do uchwały w sprawie odwołania mnie z funkcji Przewodniczącej Rady 

Gminy.

- radny Wincenty Krawczyk – wnioskuję o dostarczenie kruszywa do Skadli, budowę przyczółka
  na moście oraz wykarczowanie zarośli.
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- Wójt Gminy – problem kamienia jest problemem złożonym, a po analizie dokumentacji
  doszedłem do wniosku, że rokrocznie powtarza się taki sam scenariusz.
  Kupowanie kamienia w takiej ilości, niczego nie zmieni w infrastrukturze dróg.
  Należałoby się raczej zastanowić nad tym, jak to zrobić, aby wydając naprawdę duże pieniądze
  - jakość dróg ulegała poprawie.
  Kamień jest przewidziany dla wszystkich sołectw, ale zaplanowany przydział odbywa się
  sukcesywnie i jest poprzedzony rozeznaniem potrzeb w tym zakresie.

- radny Stanisław Wesołowski – będziemy wobec tego czekać i obserwować.

- pan Marian Okraj – kamień nie rozwiązuje problemu, dlatego należałoby budować drogi 
asfaltowe, mając na uwadze coraz większe natężenie ruchu.

  Kiedy będzie znana wysokość kwoty, przyznanej w ramach funduszu sołeckiego.

- pan Jerzy Gierczak – przed dostarczeniem kamienia do m. Ruda, proszę o przysłanie
  koparki i pracowników interwencyjnych.
  Wnioskuję ponadto o dowiezienie kamienia na odcinek drogi uszkodzonej w trakcie budowy
  wodociągu i montaż 3 lamp ulicznych między miejscowościami: Wólką Bosowską a Rudą.

- radny Kazimierz Banasik – chciałem się odnieść do zarzutów, jakie na nadzwyczajnej sesji
  wysunęła, pod moim adresem i radnego Jerzego Klamczyńskiego, radna Maria Jabłońska.
  Pani radna zarzuciła nam, że nie głosowaliśmy „za” podjęciem uchwały w sprawie zaciągnięcia
  kredytu.
  Nie głosowaliśmy, ponieważ najprościej jest iść do banku i zaciągnąć kolejny kredyt mimo, że
  zadłużenie gminy wynosi, na dzień dzisiejszy, ponad 6.000.000 złotych.
  Na taki stan rzeczy wpływ miało kilka istotnych spraw, w tym m.in.:
  - nota obciążeniowa dla firmy pana Musiała; ta sprawa do dziś nie jest załatwiona,
  - budowa parkingu przy Gimnazjum w Gnojnie, za dużą kwotę, zakończona spisaniem protokołu
    zdawczo-odbiorczego mimo, iż parking nadal nie jest użytkowany,
  - wygórowany koszt montażu przystanków autobusowych,
  - nagrody po 1.200 zł dla wszystkich pracowników Urzędu Gminy, chociaż Wójt Gminy znał
    w grudniu ubiegłego roku sytuację finansową gminy,
  - od 2008 roku mamy dwóch urzędujących wójtów; jakie koszty z tego tytułu poniósł budżet
    Gminy, a jakie zyski?  Ile w tym czasie udało się pozyskać środków unijnych i ile spraw
     rozwiązać?
  - zatrudnienie w GOPS 4 osób, których płace wraz z pochodnymi za 2009 r. wyniosły 
    207.000 zł. Po co nam opieka? A może zatrudnijmy kolejne 4 osoby ..

- radna Maria Jabłońska – nie powiedziałeś nic nowego, o czym by inni nie wiedzieli.
  Zdziwił mnie natomiast fakt, że jako Rada myślimy tak negatywnie.  
  Doskonale wiedziałeś, że budowany jest wodociąg i nie głosowałeś za zaciągnięciem kredytu.
  Wiedziałeś również, że jeśli wykonawca nie otrzyma zapłaty – nie będzie kontynuował budowy.
  Uważam, że jako radny zrobiłeś niewiele lub prawie nic, bo wszystko dla Jarząbek zrobiła
  radna Renata Boksa.
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- Przewodniczący Rady Gminy – uważam, że należy zakończyć tę polemikę.

- radny Piotr Terlecki – proponuję zakończyć ten temat, bo temperatura sięga zenitu, zarówno
  na sali, jak i na zewnątrz.
  W ramach interpelacji wnioskuję o zgłoszenie do RDP sprawy odsłonięcia lampy ulicznej,
  znajdującej się naprzeciwko budynku Urzędu Gminy.
  Natomiast w imieniu mieszkańców gminy chciałem podziękować panu Wójtowi za wszystkie
  dotychczasowe działania na rzecz porządkowania terenu wokół Urzędu i nie tylko.

- radny Zygmunt Boś – w roku ubiegłym radni podjęli decyzję w sprawie budowy wodociągu
  w 4 pozostałych miejscowościach gminy. Bez kredytu ta inwestycja nie mogła być realizowana.
  
- radny Władysław Strózik – przysłuchując się dyskusji doszedłem do wniosku, że Wójt Janik
  nic dla gminy nie zrobił. A to nie jest prawda, bo funkcjonują wszystkie szkoły, które miały
  być zlikwidowane, powstały nowe chodniki, wybudowano wiele kilometrów dróg, sale
  gimnastyczne.
  Nie wiem, czy jakakolwiek gmina inwestuje bez zaciągania kredytów.

- Przewodniczący Rady Gminy – nie ulega wątpliwości, że szkoły nie zostały zlikwidowane
  i doprowadzone do zadowalającego stanu. Ale są również negatywy, bo czy przez 4 lata został
  przedstawiony radnym rzetelny bilans: ile mamy dotacji, ile angażujemy środków własnych,
  jaki mamy deficyt.

- pan Marian Okraj – uważam, że kredyt był potrzebny, ponieważ woda bieżąca potrzebna jest
  ludziom, jak powietrze.

- radny Stanisław Wcisło – wnioskuję o remont hydrantu, usytuowanego przy Szkole Podstawowej
  w Balicach, utwardzenie placu po demontażu budynku gospodarczego oraz realizację projektu
  dotyczącego przebudowy przyłącza sieci kanalizacyjnej do istniejącego szamba.
  Odnosząc się do wypowiedzi moich przedmówców chcę stwierdzić, że niektóre sprawy zostały
  załatwione pozytywnie, w tym m.in. problem dotyczący szkół. Biorąc pod uwagę inne aspekty,
  jak wysokość zadłużenia w stosunku do ilości zrealizowanych inwestycji oraz wysokość 
  pozyskanych środków unijnych – nie wygląda to tak „różowo”.
  Jeśli nie będziemy pozyskiwać środków teraz – to kiedy?
  O potrzebie budowy sieci kanalizacyjnej na terenie gminy mówię od kilku lat. Sukcesem jest,
  że mamy w budżecie zabezpieczone środki na zakup działki.
  My nie widzimy wszystkiego, jak niektórzy sugerują, w „czarnych barwach”.
  Są pozytywy, ale jest też bardzo dużo negatywów. Należy wiele wymagać od siebie i od innych,
  ale to często detale decydują o całokształcie.
  Mam na myśli przystanki, niedokończony wodociąg w Jarząbkach – Podgrabiu itd.
  Brak jest dobrego klimatu do działania, ale o tych sprawach musimy mówić w takim gronie,
  bo jeśli nie tutaj – to gdzie?

- radna Renata Boksa – chciałam sprostować zapis, zamieszczony we wniosku  w sprawie mojego
  odwołania brzmiący: „brak zdecydowanego działania w sprawie budowy wodociągu w m.
  Jarząbki – Podgrabie”.
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  Nie przypominam sobie sytuacji abym była przeciwna tej budowie. Nie wiem, kto zawinił:
  urząd, czy starostwo powiatowe, wydając pozwolenie na budowę domu.
  Ja byłam wręcz za tym, aby przeznaczyć na ten cel środki z budżetu gminy i inwestycję
  dokończyć. 
  Nie wiem, który z radnych jest autorem uzasadnienia, ale proszę o stosowne wyjaśnienie 
  tej kwestii.

- radny Piotr Terlecki – w uzasadnieniu użyto takiego samego skrótu myślowego, jak pani,
  udzielając wywiadu dla Telewizji POLSAT.
  Nie chcę polemizować na ten temat, ale po odejściu pana Wójta Janika prace ruszyły z miejsca,
  a mieszkańcy Podgrabia będą mieć wodę tanim kosztem.
  Nie mam do pani pretensji o rzucanie kłód, ale brak było z pani strony zaangażowania 
  i inwencji, aby się niektórym decyzjom Wójta przeciwstawić.
  Stańmy ponad podziałami, bo tego, co było – już nie ma. Jest nowy Wójt i postarajmy się
  coś pożytecznego przez te 4 miesiące zrobić.

- radna Maria Jabłońska – „szarpiemy” się i drążymy pewne tematy, jako Rada, od 2,5 roku.
  Zarzucamy sobie różne niedociągnięcia. Według mnie Wójt jest gospodarzem Gminy, a my
  jako Rada powinniśmy Mu pomagać w wypełnianiu jego obowiązków.
  Wójt jest szefem i ma pracowników, którzy powinni dopilnować załatwiania wszelkich spraw
  i realizacji wniosków.

- Przewodniczący Rady Gminy – proponuję zakończyć polemikę, która i tak nic nowego do
  meritum nie wnosi.

- radna Renata Boksa – podziały były, są i będą.

- radny Stanisław Wcisło – ludzie potrzebują normalności. Przeciętny mieszkaniec Gnojna 
zauważy to, o czym mówił radny Terlecki, że w pierwszym dniu urzędowania nowego Wójta

  jest naprawiony hydrant, z którego woda ciekła przez pół roku.
  Może dla niektórych to są drobiazgi, ale z drobiazgów składa się życie.
  Róbmy to, co trzeba i będzie w porządku.

- radny Tomasz Pasternak – czy pan Wegner jest Dyrektorem SP ZOZ w Gnojnie, wyłonionym
  w drodze konkursu, czy pełniącym obowiązki Dyrektora?

- Wójt Gminy – jest pełniącym obowiązki.

- radny Tomasz Pasternak – w związku z powyższym wnioskuję o ogłoszenie konkursu na
  stanowisko Dyrektora SP ZOZ oraz o zatrudnienie na pełny etat lekarza prowadzącego.
  Wnioskuję również (o ile to możliwe) aby w miejscowości Gnojno zostały wykonane, przy
  okazji modernizacji drogi wojewódzkiej, chodniki, parkingi przy cmentarzach oraz ścieżka 
  rowerowa na odcinku Gnojno – Grabki Małe.
  Ponadto zgłaszam potrzebę odmulenia rowu od Szkoły Podstawowej w Gnojnie w stronę Kaleb.

- radna Maria Jabłońska – popieram wniosek radnego Pasternaka, który dotyczy zatrudnienia
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  lekarza w Ośrodku Zdrowia w Gnojnie, ponieważ wielu pacjentów odeszło i nadal odchodzi do 
  innych gmin.

- radny Stanisław Wcisło – jeśli istnieje taka możliwość – proszę o rozważenie ewentualności
  uruchomienia dyżurów (po dwie, trzy godziny) lekarzy specjalistów w Ośrodkach Zdrowia,
  funkcjonujących na terenie gminy.
  Będzie to z korzyścią dla pacjentów, a w szczególności osób starszych, które często nie wiedzą,
  gdzie się mają udać po poradę lekarską.

- pani Anna Maruszak – 14 domów w miejscowości Płośnia nie zostało podłączone do wodociągu.
    Czy ktoś nadzoruje te prace?

- Wójt Gminy – należy sprawdzić harmonogram rzeczowo – finansowy inwestycji.
  Ten konkretny przypadek może mieć związek z odpłatnością za przyłącza, ale jest to kwestia
  do sprawdzenia.

            Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Gnojno.

Wyniki głosowania:

- „za”                                    -  13,
- „przeciw”                           -   0,
- „wstrzymujących się”       -   1.

Uchwała nr XLIV/205/10 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu.

Przed zakończeniem obrad radny Stanisław Wcisło zaprosił zebranych na obchody 800-lecia Balic,
które odbędą się w dniu 26 sierpnia 2010 r.

Do punktu 14-go.

                         W punkcie 14-tym Przewodniczący Rady Gminy, pan Marcin Dziewit dokonał
  zamknięcia XLIV sesji.

  Na tym protokół zakończono i podpisano.-

  Protokolant:                                                                                   Przewodniczący obrad:
  B.Czarnecka                                                                                       Marcin Dziewit
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